
 
 

 
Till 
Landstingsfullmäktige   Nyköping den 11 maj 2010 
 
 
 
INTERPELLATION till 
 
Hälso- och sjukvårdsnämndens ordförande Åsa Kullgren (S) 
 
 
Redovisning av vårdplatsbrister. 
 
 
Den 31 mars 2010 beslutade tf hälso- och sjukvårdschefen Anders Ahlgren om en 
”Beredskapsplan vid vårdplatsbrist inom Landstinget Sörmland”. 
I dokumentet står följande: ”Trots omsorgsfull planering av verksamheten måste sjukvården 
räkna med att akut brist på somatiska vårdplatser kan uppstå av olika anledningar. Socialstyrelsen 
lägger stor vikt vid att patientsäkerheten beaktas vid överbeläggningssituationer.” 
 
Definitionen på överbeläggning är:   
Faktisk beläggning överstiger de tillgängliga fastställda vårdplatserna. I vårdplatslistan anges också 
godkänd överbeläggning, som är möjlig att hantera utifrån tillgången på vårdsalar och personal. 
 
Överbeläggning uppstår om: 

a) Alla patienter inte ryms i avdelningens vårdanpassade rum. 
b) Avdelningen inte är bemannad för det aktuella antalet patienter. 
c) Sammanlagd vårdtyngd överstiger den arbetsbelastning som avdelningen är bemannad 

för. 
 
På landstingsfullmäktige den 16 juni (§39) ställde jag en interpellation om överbeläggningarna och 
patientsäkerheten. Jag frågade om antalet överbeläggningar vid våra vårdplatsenheter under årets 
första tertial. 
I svaret framgick det att under perioden januari- april 2009 hade vi 1 037 överbeläggningar. 
Kullbergska sjukhuset hade 364 överbeläggningar (3/dag) 
Nyköpings lasarett hade 163 överbeläggningar (1/dag) 
Mälarsjukhuset hade 510 överbeläggningar (4/dag) 
 
I årets tertialrapport finns inte någon redovisning med om överbeläggningar. Det pågår en 
”översyn” av vårdplatserna och därför är det angeläget att få en aktuell redovisning av 
beläggningssituationen under årets första tertial. Det har skett neddragningar av vårdplatser både 
på Kullbergska sjukhuset och Nyköpings lasarett sedan förra året.  
 
 



 
Med anledning av ovanstående:   
 

1. Hur många överbeläggningar har det varit på resp. vårdplatsenhet under det första 
tertialet 2010? 

2. Hur många dagar av dessa har vi inte haft någon vårdplatsbrist? 
3. Hur många överbeläggningar har vi haft som mest vid resp. vårdplatsenhet? 

 
 
 
 
Nyköping den 11 maj 2010 
 
 
 
 
 
 
Marie-Louise Forslund Mustaniemi (KD) 

 

 

 

  


